

We are particularly pleased that Foreign Minister Soares, despite the many other urgent matters requiring his attention, has been able to come to Canada to participate in the meeting of the North Atlantic Council. During his stay here I have had occasion to discuss thoroughly with him recent developments in Portugal and its overseas territories. I am greatly encouraged by his explanation of the internal changes in Portugal, as well as of the negotiations which have begun between the Government of Portugal and representatives from the Portuguese territories in Africa. The Canadian Government, strongly supported by Canadians generally, extends its encouragement and support to the new Government of Portugal, and to the spokesman for the populations of the territories, in their efforts to reach a peaceful solution to the problem of Portugal's overseas territories. It is our fervent hope that these negotiations will be pursued to a successful conclusion in spite of the serious problems which continue to exist. A negotiated solution would redound to the benefit of the people of Portugal and of the overseas territories and would, I am sure, elicit the respect and admiration of peoples and governments around the globe.

★ ★ ★

Nous sommes particulièrement heureux que le Ministre des Affaires étrangères du Portugal, Monsieur Soares, en dépit des nombreuses affaires urgentes qui le pressent en son pays, ait pu venir au Canada participer à la rencontre du Conseil ministériel de l'Alliance atlantique. Au cours de son séjour ici, j'ai eu l'occasion de m'entretenir sérieusement avec lui des récents développements survenus au Portugal et dans ses territoires d'outre-mer. Je suis fortement encouragé par les éclaircissements qu'il m'a fournis sur les changements survenus au Portugal, de même que sur les négociations entreprises entre le Gouvernement du Portugal et les représentants des territoires portugais en Afrique. Le Gouvernement du Canada, fort de l'appui du peuple canadien, apporte son encouragement et son soutien au nouveau Gouvernement du Portugal et aux porte-parole des populations des territoires dans leur recherche d'une solution pacifique du problème des territoires portugais outre-mer. Nous souhaitons ardemment que ces négociations connaissent une fin heureuse en dépit des graves problèmes qui existent encore. Une solution négociée est dans l'intérêt du peuple du Portugal et des territoires outre-mer et susciterait, j'en suis sûr, le respect et l'admiration des peuples et des gouvernements du monde entier.